
Puheenjohtajan tiivistelmä Joensuun Vanhusneuvoston kokouksesta 17.12.2024 

klo 10.00 – 12.15 

 

 

• Tällä kertaa kokouksessamme oli tavallista lyhyempi asialista, koska neuvosto 

oli jo aikaisemmin sopinut yhteiskeskustelut valtuustoryhmien puheenjohtajien 

kanssa klo 11 – 12. 

 

Seuraavassa muutamat lyhyet kommentit kokouksessa käsitellyistä asioista: 

 

• Aluksi kuulimme joukkoliikennelogistikko Marja-Leena Inkinen-Remeksen 

esityksen Joensuun seudun joukkoliikenteen ajankohtaisista asioista. 

Joukkoliikenne sinänsä on toiminut varsin hyvin kesäaikaa lukuun ottamatta. 

Kesäaikaan ihmiset liikkuvat enemmän ”omillaan” ja toiminta painottuu syys- 

ja talvi- sekä kouluaikaan. 

Liikenne- vyöhykkeissä tapahtuu jonkin verran laajennuksia reuna-alueiden 

seutukeskusten osalta.  

Neuvostomme toivoi myös mahdollisia keskustan poikittaisvuoroja vanhusten 

palvelukeskusten yhteyksiin. 

• Seuraavaksi hyväksyttiin aikaisemmin määräaikaan 29.11.24  mennessä 

annettu neuvoston lausunto P-K:n hyvinvointialueen palvelujen 

järjestämissuunnitelmasta. Siinä ei Joensuun osalta ollut todettavissa mitään 

merkittäviä tai oleellisia muutoksia nykyisiin palveluihin. 

• Sitten kuulimme lyhyet raportit seuraavien lautakuntien viime kokouksista: 

- kasvatus- ja koulutuslautakunta - Pirjo Hämäläinen 

- kulttuuri- ja liikuntalautakunta – Sirpa Havukainen 

- kaupunkirakennelautakunta – Kirsi Kettunen 

- rakennus- ja ympäristölautakunta – Marja-Leena Räsänen 

- osallisuus- ja vetovoimalautakunta – Ari Tielinen 

- hyvinvointialueen vanhusneuvosto- Ari Tielinen, Pertti Vainionpää 

Neuvoston raportointi on tehdyn työnjaon mukaisesti toiminut mallikelpoisesti 

kuluneen vuoden ajan. 

• Tämän kokouksen pääasia oli tietenkin tapaaminen valtuustoryhmien 

puheenjohtajien kanssa. 

Kävimme keskusteluja lähinnä kahdesta aiheesta: 

- miten ikääntyvät vanhukset saataisiin mukaan yhteiskuntamme toimintaan 

maassamme sekä myös täällä Joensuussa ? 

- toinen kysymys oli miten ja milloin Joensuusta voitaisiin saada 

ikäystävällinen kaupunki  Lappeenrannan tapaan ? 

Keskustelussa korostettiin ihmisten ja myös vanhusten omaa vastuuta ja 

aktiivisuutta tulla mukaan erilaisiin toimintoihin. Toisaalta puhuttiin kyllä 

ennalta ehkäisevän toiminnan tehostamisesta myös vanhusten mukaan 

saamisen osalta. 

Lopulta varsin selväksi kävi myös se tosiasia, että Joensuu ei vielä tällä 

hetkellä ole lähestymässä ikäystävällisen kaupungin myötämielisiä asenteita  



vanhusten osalta. Paljon on vielä kaikkien meidän vanhustyön parissa 

toimivien eläkeläis- ja vapaaehtoisvoimien tehtävä työtä todellisen 

asennemuutoksen saamiseksi ikääntyviä vanhuksia kohtaan. 

Tulossa olevat vaalit kaipaavat runsaasti uusia juuri eläköityneitä nuoria 

eläkeläisiä mukaan vaaleihin ehdokkaiksi. Ilman merkittävästi kasvavaa 

eläkeläisten osuutta omassa valtuustossamme ei näytä heti olevan 

mahdollisuuksia muuttaa meidän päättäjien asenteita 

ikäystävällisemmiksi. 

• Lopuksi kävimme läpi tulevan kevään alustavat kokouspäivät. 

 

Näin vuoden päätteeksi haluan kiittää kaikkia meidän yhteistyökumppaneita eli eri 

eläkeläisjärjestöjen jäseniä ja toimijoita sekä myös kaupunkimme päättäjiä ja 

virkamiehiä erittäin hyvästä yhteistyöstä neuvostomme kanssa. Vaikka neuvostomme 

ei tietenkään voinut saada kaikkiin esityksiinsä myönteisiä päätöksiä, niin olemme 

tässä tilanteessa vähäänkin tyytyväisiä, kun saimme sentään seniorikortin käyttöön 

parannuksia etenkin hinnanalennusten osalta. Seuraavaksi pyrimme vielä 

laajentamaan kortin käyttöaluetta esim. kulttuuripalveluihin.  

 

Toivotan kaikille teille Rauhallista ja Hyvää Joulua sekä intoa ja terveyttä 

alkavalle Uudelle Vuodelle 2025 ! 

 

Pertti Vainionpää 

vanhusneuvoston pj.  


